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PROCES-VERBAL 

 

 

 Încheiat în data de 06.03.2023, ora 14.00, la sediul Primariei comunei Stănileşti, judetul 

Vaslui, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Stanilești convocată în baza 

dispoziţiei Nr. 100/07.03.2023 a primarului comunei Stănileşti.  

 

Din totalul de 15 consilieri locali, 14 sunt prezenţi. Lipsește domnul consilier local Gîfei 

Robert-Ionică. La ședință participă domnul președinte al Consiliului Județean Vaslui, domnul 

Dumitru Buzatu și un grup de cetățeni din localitățile componente ale comunei Stănilești – 

Stănilești, Budu Cantemir, Pogănești.  

 Secretarul general al comunei Stănileşti, pune la dispoziţia domnilor consilieri locali 

procesul verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Local, din data de 09.03.2023. Cu 14 voturi 

„pentru”, nici un vot „împotriva”  şi nici o „abţinere”, procesul verbal al şedinţei este aprobat.  

Domnul Mitrofan Teodor, în calitate de președinte de ședință, dă citire proiectelor de 

hotărâre înscrise pe ordinea de zi a ședinței:  

1. Proiect de hotărâre privind aprobare a depunerii proiectului “Înființare centru de zi pentru 

consiliere și sprijin pentru părinți și copii – cod serviciu social 8899 CZ-F-I” și a cheltuielilor 

aferente obiectului de investiții.  

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea DOCUMENTAȚIEI TEHNICO-ECONOMICE şi a 

INDICATORILOR TEHNICO-ECONOMICI pentru obiectivul de investiții “Înființare 

centru de zi pentru consiliere și sprijin pentru părinți și copii – cod serviciu social                                    

8899 CZ-F-I”.  

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 

investiţii “Modernizare drumuri de interes local Gura Văii – Bogdana Voloseni – Budu 

Cantemir – Stănilești, comuna Stănilești, județul Vaslui” – Lot Nr. 3 – D.C. 34 Budu 

Cantemir – Stănilești 2.899 metri.  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acțiuni multianuale 

pentru obiectivul de investiții “Modernizare drumuri de interes local Gura Văii-Bogdana 

Voloseni-Budu Cantemir-Stănilești, comuna Stănilești, județul Vaslui” – Lot Nr. 3 – D.C. 34 

Budu Cantemir – Stănilești 2.899 metri.  
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Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva”  şi nici o „abţinere”, se aprobă ordinea de zi 

a ședinței.  

1. Dl. primar Tofan Găbișor: Referitor la proiectul de hotărâre pe componenta C13 de la 

P.N.N.R., este vorba despre o schimbare de soluție, de locație, ca urmare a discuției cu 

proiectantul.  

Întrucât nu sunt discuții, se trece la discutarea primului proiectul de hotărâre: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobare a depunerii proiectului “Înființare centru de zi pentru 

consiliere și sprijin pentru părinți și copii – cod serviciu social 8899 CZ-F-I” și a cheltuielilor 

aferente obiectului de investiții.  

 Domnul primar Tofan Găbișor, dă citire referatului de aprobare la proiectul de hotărâre și 

proiectului de hotărâre. Se trece la discuții:  

1. Dl. primar Tofan Găbișor: Prin proiectu de hotărâre propunem un nou amplasament, o nouă 

clădire pentru reabilitare, de fapt, pentru finalizare. Este vorba despre clădirea nefinalizată de la 

Gura Văii, în suprafață de 466 m2, număr de carte Carte Funciară 76427. Valoarea maximă pe care 

o putem obține prin program este de 330.000 euro, fără T.V.A. Vă citesc sumele din proiect, 

defalcate pe valoare totală, din care eligibilă, neeligbilă. Vă citesc contribuția proprie, fără T.V.A., 

adică suma neeligibilă. Este un deviz maximal, care poate suferi modificări. Vă amintiți că 

discuțiile inițiale erau despre reabilitarea Pichetului de la Pogănești. Dar, după discuția cu 

proiectantul ne-am dat sema că nu se încadrează cu cheltuielile. Sunt mult mai mari pentru 

reabilitarea pichetului. Atunci, proiectantul a venit cu două propuneri: fie ne orientăm spre 

proiectarea unei clădiri noi, fie spre a finaliza o clădire care este începută și nefinalizată. Am decis 

varianta a doua, având în vedere că avem clădirea de la Gura Văii, începută și nefinalizată, care se 

află în caelași stadiu de prin anul 2013. Referitor la cifre, dacă ați fost atenți, este vorba despre un 

deviz maximal, deoarece unele soluții care au fost propuse – de exemplu pentru branșamentul 

electric, pentru alimentarea cu apă – sunt mult mai costisitoare decât soluțiile la care ne putem 

orienta. Dar, la proiectare și eventual, după licitație, costurile pot scădea.  

2. Dl. consilier local Chirițoiu Viorel: Sunt în principiu de acord cu acest proiect. Dar vreau să 

spun doar că am avut dreptate la ședința trecută. Eu v-am spus că pichetul nu poate fi reabilitat. 

Este prea vechi și nu permite structura de rezistență. Nici locația…este prea departe, nu este 

accesibilă.  

3. Dl. primar Tofan Găbișor: Nu este vorba despre structura de rezistență. Structura permite. 

Este vorba despre cea funcțională, este prea costisitoare reabilitarea. Cu mult peste sumele care 

pot fi alocate prin proiect. Dacă știam de la început că se acceptă clădiri deja începute, alegeam 

din start această variantă.  

4. Dl. viceprimr Tofan Costică: Domnule Chirițoiu, dumneata aveai de la început două probleme. 

Una a fost din start legată de faptul că investiția se făcea într-o localitate componentă. Deci trebuie 

să înțelegeți că suntem obligați să facem investiții în toate satele comunei, și la Chersăcosu, și la 

Voloseni. Asemenea investiții nu puteau fi mutate, nu putem muta clădirile. În campanie când ați 

fost prin sate, ați promis că veți face în toate satele etc....Dar acum erați reținut pentru că proiectul 

de hotărâre era pentru sat component.  
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5. Dl. consilier local Chirițoiu Viorel: Dar am aprobat proiectul în ședința trecută.  

6. Dl. viceprimar Tofan Costică: Eu altceva vă spun. Trebuie să susținem toate proiectele, pentru 

toate satele componente. Ați avut o problemă cu Pogăneștiul.  

7. Dl. consilier local Chirițoiu Viorel: Nu mă abțin la Gura Văii, eu am avut ce am avut cu 

Pogăneștiul.  

8. Dl. viceprimar Tofan Costică: Asta am spus și eu.  

 Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot: Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi nici o “abținere”, proiectul de hotărâre privind aprobare a depunerii proiectului “Înființare 

centru de zi pentru consiliere și sprijin pentru părinți și copii – cod serviciu social 8899                        

CZ-F-I” și a cheltuielilor aferente obiectului de investiții, este aprobat.  

 Se trece la discutarea următorului proiect de hotărâre înscris pe ordinea de zi a ședinței: 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea DOCUMENTAȚIEI TEHNICO-ECONOMICE şi a 

INDICATORILOR TEHNICO-ECONOMICI pentru obiectivul de investiții “Înființare 

centru de zi pentru consiliere și sprijin pentru părinți și copii – cod serviciu social                                    

8899 CZ-F-I”.  

 Domnul primar Tofan Găbișor, dă citire referatului de aprobare la proiectul de hotărâre, 

proiectului de hotărâre și sumelor din anexe. Se trece la discuții:  

1. Dl. primar Tofan Găbișor: Cum vă spuneam, este vorba despre devizul din D.A.L.I. Avem 

mari șanse să fie aprobat proiectul, deoarece una dintre condiții este ca U.A.T.-urile care aplică să 

aibă licență pentru servicii sociale. Iar noi avem. Dacă aveți alte întrebări.  

2. Dl. consilier Zaharia Liviu: Vă rog să repetați care sunt sumele eligibile și neeligibile din 

proiect.  

3. Dl. primar Tofan Găbișor: Deci, total general inclusive T.V.A. este suma 3.169.458,97 lei, 

din care total eligibil cu T.V.A. 1.941.928,87 lei și total neeligibil cu T.V.A. 1.227.530,10 lei. 

Repet, sumele nu sunt finale, sunt maximale. După proiectul tehnic și licitație, vor scădea.  

4. Dl. consilier Zaharia Liviu: Să aveți success.  

5. Dl. primar Tofan Găbișor: După aprobarea hotărârii, mâine o să încercăm să încărcăm cererea.  

 Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot: Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi nici o “abținere”, proiectul de hotărâre privind aprobarea DOCUMENTAȚIEI                              

TEHNICO-ECONOMICE şi a INDICATORILOR TEHNICO-ECONOMICI pentru 

obiectivul de investiții “Înființare centru de zi pentru consiliere și sprijin pentru părinți și                

copii – cod serviciu social  8899 CZ-F-I”, este aprobat.  

 Se trece la discutarea următorului proiect de hotărâre înscris pe ordinea de zi a ședinței: 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 

investiţii “Modernizare drumuri de interes local Gura Văii – Bogdana Voloseni – Budu 

Cantemir – Stănilești, comuna Stănilești, județul Vaslui” – Lot Nr. 3 – D.C. 34 Budu 

Cantemir – Stănilești 2.899 metri.  

 Domnul primar Tofan Găbișor, dă citire referatului de aprobare la proiectul de hotărâre, 

proiectului de hotărâre și sumelor din anexe. Se trece la discuții:  
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1. Dl. primar Tofan Găbișor: Voi face din nou o introducere. După cum știți, am depus o cerere 

de finanțare prin programul “Anghel Saligny” Am avut speranța că vom primi măcar finanțare 

parțială pentru proiect, așa cum au primit și alte comune. Acum, am fost nevoiți, în urma auditului 

de la Curtea de Conturi, am fost nevoiți să reziliem contractul încheiat ca urmare a organizării 

licitației. Asta, deși am avut în contract cel puțin două clauze de reziliere de drept, una referitoare 

la faptul că dacă nu se facturează în termen de 60 de zile, contractul se reziliază de drept și alta 

referitoare la faptul că, constructorul nu putea factura decât în limita prevederilor bugetare ale 

noastre. Dar, tot a fost nevoie de reziliere, ca urmare a măsurilor dispuse de Curtea de Conturi, 

Conform prevederilor Legii Nr. 273/2006, am reziliat. Și, având în vedere că în perioada imediat 

următoare nu există nici o altă sursă de finanțare pentru drumuri, nici pe Anghel Saligny, nici pe 

vreun alt program, ca să nu mai cheltuim alți bani și să ne putem folosi de documentația deja 

existentă, de proiect, de avize, astăzi încercăm să aprobăm indicatorii pentru o parte di drum, 

pentru Lotul Nr. 3 – care este partea cea mai gravă, în pantă și defavorizată, mai ales în sezonul cu 

ploi. Proiectantul a făcut o lotizare și acum propunem să aprobăm indicatorii tehnico-economici. 

Denumirea proiectului rămâne aceeași, doar că este lotizat proiectul. Lotul 3 este drumul                      

Stănilești-Budu Cantemir și propunem finanțarea de la bugetul local, pe un contract multi anual, 

cum veți vedea în următorul proiect de hotărâre. Deci, vă citesc sumele din proiectul d ehotărâre, 

valoarea totală a investiției este de 6.353.466,73 lei. Durata execuției este de 5 ani, în perioada 

2023-2027. Am luat această decizie și ca urmare a unei adrese pe care am trimis-o la Consiliul 

Județean și la care am primit un răspuns afirmativ. Deci ar fi problema cofinanțării. Dar am primit 

acel răspuns, aici am adresa, dacă doriți să o citiți, iar domnul președinte, aici prezent, vă poate 

confirma cele scrise.  

2. Dl. consilier local Chirițoiu Andrei-Florin: Ce s-a făcut până acum, se plătește din nou dacă 

se scoate la licitație?  

3. Dl. primar Tofan Găbișor: Până acum nu s-a achitat nici un ban nimănui.  

4. Dl. consilier local Chirițoiu Viorel: Deci cine a făcut lucrările le-a făcut pe datorie.  

5. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Se scoate la licitație din nou lucrarea. Mulțumim domnului 

președinte al Consiliului Județean pentru prezență, până acum nu l-am văzut la nici o ședință a 

Consiliului Local Stănilești. Vrem și să vedem adresa de la Consiliul Județean. Era foarte bine 

dacă proiectul obținea finanțare de oriunde altundeva.  

6. Dl. consilier local Chirițoiu Andrei-Florin: Dacă avem cofinanțare de la Consiliul Județean.  

7. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Vreau să spun că în mandatul trecut, am vrut să reasfaltez 

drumul Gura Văii – Pogănești, tot pe finanțare de la bugetul local. Și toți consilierii P.S.D. s-au 

opus vehement.  

8. Dl. primar Tofan Găbișor: Haideți să lăsăm la o parte chestiunile politice, le discutăm la 

diverse. Să terminăm cu proiectul cu drumul.  

9. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Trebuie să ne gândim foarte bine. Avem 7 sate și ca într-o 

familie, trebuie să ne gândim la toți. Rămâne la latitudinea dumneavoastră ce o să faceți în 

continuare.  
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10. Dl. primar Tofan Găbișor: Eu nu cred că este vreun primar care să nu își dorească să aibă 

proiecte, toți ne dorim...și pe alte surse de finanțare.  

11. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Trebuie să vă zbateți mai mult, să dechideți mai multe uși 

și să obțineți finanțări. Nu să tăiați panglici la proiecte făcute de alții.  

12. Dl. consilier local Chirițoiu Viorel: Deci termenul de execuție este de 5 ani? 

13. Dl. primar Tofan Găbișor: Termenul de plată este în 5 ani, eșalonat. Termenul de plată este 

multianual. Constructorul își va asuma. El îl poate executa și în 3 luni..1 an. Dar nu putem bloca 

celelalte activități.  

14. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Adresa de la Consiliul Județean este foarte vagă.  

15. Dl. viceprimar Tofan Costică: Domnule Zaharia, nu văd asemănarea între drumurile de la 

Gura Văii – Pogănești și Stănilești – Budu Cantemir. La primul se turna asfalt peste asfalt, iar la 

Budu este drumul de pământ cu piatră. Nu este asfalt deloc. Și dacă atunci Consiliul Local nu v-a 

dat girul, înseamnă că nu prezentați încredere. Iar consilierii locali de la Pogănești au votat.  

16. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Dumneata oricum nu ai nici un merit, domnule vice. Nu te 

victimiza, ca întotdeauna. Ce ai făcut, ai băut ceai? Ai plimbat ibricul de ici colo… 

17. Dl. consilier local Chirițoiu Viorel: Eu sunt de acord, oamenii trebuie să aibă condiții. Dar 

v-ați gândit că poate la anul trebuie să avem taxe locale mărite, ca să putem termina drumul? Că 

poate ne impune prin P.N.N.R.? La Lunca banului pe ce fonduri asfaltează? 

18. Dl. primar Tofan Găbișor: Lunca Banului asfaltează pe Anghel Saligny. Au primit finanțare 

parțială. Repet, dacă vor exista alte finanțări, vom aplica pentru acele surse.  

 Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot: Cu 13 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi o “abținere” – domnul consilier local Zaharia Liviu, proiectul de hotărâre privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii “Modernizare drumuri de 

interes local Gura Văii – Bogdana Voloseni – Budu Cantemir – Stănilești, comuna Stănilești, 

județul Vaslui” – Lot Nr. 3 – D.C. 34 Budu Cantemir – Stănilești 2.899 metri, este aprobat.  

 Se trece la discutarea următorului proiect de hotărâre înscris pe ordinea de zi a ședinței:  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acțiuni multianuale 

pentru obiectivul de investiții “Modernizare drumuri de interes local Gura Văii-Bogdana 

Voloseni-Budu Cantemir-Stănilești, comuna Stănilești, județul Vaslui” – Lot Nr. 3 – D.C. 34 

Budu Cantemir – Stănilești 2.899 metri.  

 Domnul primar Tofan Găbișor, dă citire referatului de aprobare la proiectul de hotărâre, 

proiectului de hotărâre și sumelor din anexe, repartizate pe ani. Se trece la discuții:  

1. Dl. primar Tofan Găbișor: Dacă ați fost atenți la proiect, se menționează ca sursă și inclusiv 

alte fonduri legal constituite la bugetul local. Repet că am încercat să obținem și alte surse de 

finanțare. Drum a fost depus la C.N.I. A venit ministru liberal, dar drumul tpt fără finanțare a 

rămas. Am depus la Anghel Saligny, dar încă nu am primit finanțare. Noi ne-am făcut datoria. Am 

încercat să obținem finanțare și din altă parte. 

2. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Aș vrea să rectifica acuzele. Domnul consilier local Balan 

nu a votat pentru drumul de la Pogănești. Și acesta este unul dintre motivele pentru care m-am 

abținut. Alt motiv este că drumul este scurt și sumele mai mari. Noi când am făcut proiectul, pentru 
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1 km de asfalt prețul era aproximativ 1 milion pe/km. Eu nu spun că nu...toți avem nevoie de 

infracstructură... 

3. Dl. primar Tofan Găbișor: Drumul asfaltat la care faceți referire are o lățime de doar 3 metri, 

domnule Zaharia și nici nu au rigole. Rigolele le-ați făcut în afara proiectului și le-am plătit eu 

după, dacă vă amintiți.  

4. Dl. consilier local Zaharia Liviu: Și dumneavoastră ați făcut un drum de la Pogănești la 

Chersăcosu, cu rigole și ați folosit la construcție oameni de la primărie.. 

5. Dl. primar Tofan Găbișor: Și știți cât a costat? Au fost aproximativ 5 km de drum și au costat 

doar 500.000 euro. Cât ați fi făcut dumneavoastră cu banii ăștia în sat?  

6. Dl. consilier local Bejan Vasilache: Care sunt termenele de execuție?  

7. Dl. primar Tofan Găbișor: Depinde…cât durează licitația. După se semnează contractul, iar 

în contract se vor stabili termenele de execuție.  

 Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot: Cu 13 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi o “abținere” – domnul consilier local Zaharia Liviu, proiectul de hotărâre privind aprobarea 

creditelor de angajament pentru acțiuni multianuale pentru obiectivul de investiții 

“Modernizare drumuri de interes local Gura Văii-Bogdana Voloseni-Budu Cantemir-

Stănilești, comuna Stănilești, județul Vaslui” – Lot Nr. 3 – D.C. 34 Budu Cantemir – 

Stănilești 2.899 metri, este aprobat.  

Fiind finalizate discutiile cu privire la problemele inscrise pe ordinea de zi a şedinţei 

extraordinare a Consiliului Local al comunei Stanilesti, judeţul Vaslui, din data de 06.04.2023,  se 

declară şedinţa încheiată. 

La partea de diverse, se trece la discuții și are cuvântul domnul Președinte al Consiliului 

Județan Vaslui, domnul Dumitru Buzatu: 

1. Dl. Președinte al C.J. Vaslui, Dumitru Buzatu: Cred că toată lumea a înțeles că nu există un 

moment în care primăriile sau Consiliul Județean să aibă suficienți bani pentru a putea face tot 

ceea ce este necesar pentru comunitățile noastre. Trebuie să profităm de sursele de finanțare care 

există acum, cee ace e palpabil, pentru a ne atinge obiectivele. Nu sunt programe de finanțare 

deschise în permanență. Încercăm să facem pași spre modernizare cu toții. Unde nu au prins 

finanțări, am încercat să dăm ajutor fiecărei comunități. Referitor la discuțiile pe costuri. Ca să 

puteți evalua un proiect trebuie să cunoașteți strandardele de cost, cu respectarea normativelor 

tehnice. La un drum comunal, normativul de cost este acum de aproximativ 3 miloane de lei/km, 

iar la un drum județean de 4,5 milioane lei/km. Însă, în execuție nu se mai ating aceleași costuri. 

Și trebuie luate în considerație fluctuațiile de pe piața materialelor de construcții. Iar când se aprobă 

un proiect, trebuie să luăm în calcul o marjă, pentru a-l putea duce la capăt. Pe buget local dacă se 

lucrează, este normal ca investiția să fie planificată pe mai mulți ani. Noi, la Consiliul Județean, 

indiferent de culoarea politică, alocăm bani comunităților pentru sprijinirea proiectelor. În adresa 

pe care ați citit-o am scris exact cee ace trebuia să scriem, că vom aloca sprijin pentru proiect. Doar 

demarând lucrările, va apărea nevoia și vom sari să o acoperim, la un moment dat. Pe P.O.I.M. 

este semnat contractul de finanțare și vor beneficia 47 de localități de apă și canalizare, între care 
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și Gura Văii și Stănilești. Contractul de execuție este semnat pe loturi. Și lucrările se vor demara 

după semnare.  

  Drept pentru care s-a incheiat prezentul Proces-Verbal. 

 

 

 

          PRESEDINTE DE SEDINTA,                                                                                                           

               CONSILIER LOCAL,             Secretar general al comunei Stănileşti, 

                MITROFAN TEODOR                  BURCIOAGĂ MIHAELA  

 

 

 


